

Give and it will be given unto you VI

I wrote last week about pledging in the Episcopal Parish when I was 18 years old, and my plan was to give \$5.00 per week if I had it in my wallet. I mentioned that when I signed the pledge card I got cold feet and scratched out the \$5 and put a \$2, but was resolved if I had the money, I would give the original amount. As it turned out each week somehow there was a five dollar bill which I tucked it into the offering envelope and put it in the offering basket. At the end of that year, the treasurer or the parish wanted to know who was this “Jerry Brown?” As it turned out, I was the largest donor in the parish that year! A mere teenager. In retrospect I was putting God to the test, saying if the money would be available I would give it. Later on I found that in Malachi the prophet issued just such a challenge to those who had been withholding their tithe: “Bring the full tithe into the temple....put me to the test and see if I do not open the floodgates of heaven for you and pour down upon you blessing without measure.” [Mal 3:10] Looking back I see that is precisely what I had done although out of ignorance. Actually I had given quite a bit more than a tithe, for 10% of my earnings would have been \$2.50 each week. I was never very good in math!!

IHM Pray for us.

Father Jerry

Dad y se os Dara VI

La semana pasada escribi sobre compromiso en la parroquia Episcopal cuando yo tenia 18 años de edad, y mi plan era de dar \$5 a la semana, si yo los tenia en mi billetera. Mencioné eso cuando firme la tarjeta de compromiso pero cuando me dio temor borrar \$5 y puse \$2, pero tenia resuelto que si tenia el dinero, yo daria la cantidad original. Pero como resultado cada semana de cualquier manera tenia un billete de cinco, el cuál lo ponía en el sobre de donación y lo ponía en la cesta de donación. Al final de ese año, el tesorero de la parroquia queria saber quien era este “Jerry Brown?” Pero como resultado, yo era uno de los que más daba en la parroquia ese año! Un simple joven. Pero reflexionando, yo estaba poniendo a prueba a Dios , que si el dinero estaba disponible yo lo daria. Mucho después yo supe que en Malaquías, el profeta anunció tal reto a los que estaban reteniendo sus donaciones: “Entreguen pues, la décima parte de todo lo que tienen al tesoro del templo, para que haya alimentos en mi casa. Traten después de probarme, dice Yavé de los Ejércitos, para ver si les abro las compuertas del cielo o si derramo para ustedes la lluvia bendita hasta la última gota.” (Mal 3:10). Pensandolo bien veo que eso fué precisamente lo que yo hice aunque fué con ignorancia. Actualmente yo di un poco más de la donación, el 10% de mis ganancias eran como \$2.50 a la semana. Yo nunca era muy bueno en matematica!!

ICM Ora por nosotros

Padre Jerry